
1 
 

Mārupes novada pašvaldības Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sēde 

 

SĒDES PROTOKOLS Nr. 2/2024 
 

DATUMS: 2024. gada 20. maijā 

SĒDE SĀKAS: plkst. 18:00 

VIETA:  Jauniešu centrs “Hēlijs”, Dreimaņu iela 12, Mārupe 

 

PADOMES SASTĀVS (piedalās): 

1. Patrīcija Vēvere, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras tūrisma 

speciāliste, 

2. Jūlija Sveženceva, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras Tūrisma 

informācijas un amatu mājas vadītāja, 

3. Arta Vigule, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītājas vietniece kultūras jomā, 

4. Elīna Brigmane, Biedrība “Pierīgas tūrisma asociācija”, 

5. Raimonds Olekšs, Viesnīca un ģimenes restorāns “Irbēni”, 

6. Rolands Janeks, Mārupes novada iedzīvotājs, 

7. Miķelis Jakunovs, Mārupes novada iedzīvotājs, 

8. Gunta Lielkāja, Mārupes novada iedzīvotāja. 

PIEAICINĀTIE (piedalās): 

9. Ilze Krēmere, Izpilddirektores vietniece attīstības un vides jautājumos, Attīstības un plānošanas 

pārvaldes vadītāja, 

10. Agnese Hermane, Latvijas Kultūras akadēmijas asociēta profesore, 

11. Anda Laķe, Latvijas Kultūras akadēmijas profesore, 

12. Mārtiņš Roze, Mārupes novada iedzīvotājs. 

 

PADOMES SASTĀVS (nepiedalās): 

1. Ilze Žunde, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras mārketinga 

speciāliste, 

2. Ilmārs Jasinskis, Aktīvās atpūtas parks “JIP Mārupīte”, 

3. Zane Dūšele, Biedrība “Pierīgas Partnerība”, 

4. Rūta Skujeniece, Mārupes novada iedzīvotāja, 

5. Daiga Kiopa, Mārupes novada iedzīvotāja, 

6. Elīna Korne, Mārupes novada iedzīvotāja, 

7. Agita Gancone, Mārupes novada iedzīvotāja, 

8. Irina Millere, SIA AV Apsaimniekotājs, 

9. Kristaps Kunrads, LU Rododendru selekcijas un izmēģinājumu audzētava “Babīte, 

10. Uģis Pinete, “Coffee STOP” pārstāvis. 

DARBA KĀRTĪBA: 

1) Izmaiņas padomes sastāvā; 

2) Iesaistīto pušu loma pašvaldības kultūrpolitikas plānošanā; 

3) Mārupes novada kultūras piedāvājuma un pieejamības pašnovērtējums (diskusija). 

 

Norise. Sanāksme notiek Jauniešu centrā “Hēlijs”. E. Brigmane iepazīstina ar sēdes darba kārtību.  
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1) Izmaiņas padomes sastāvā. 

E. Brigmane ziņo, ka padomes loceklis Ilmārs Jasinskis (aktīvās atpūtas parks “JIP Mārupīte”) ir 

izteicis vēlmi izstāties no padomes sastāva, kā arī ir saņemts Mārtiņa Rozes (Mārupes novada 

iedzīvotājs) iesniegums ar vēlmi iestāties padomes sastāvā.  

Ņemot vērā to, ka šajā padomes sēdē nav sasniegts dalībnieku kvorums, dalībniekiem rītdien tiks 

izsūtīts attālinātais balsojums, lai pieņemtu abus iepriekšminētos lēmumus.  

 

2) Iesaistīto pušu loma pašvaldības kultūrpolitikas plānošanā. 

A. Hermane un A. Laķe iepazīstina ar sevi parējos padomes dalībniekus. Paskaidro, ka šīs 

padomes sēdes mērķis būs izzināt dalībnieku viedokli par kultūras dzīvi novadā, tādējādi gūstot 

secinājumus, kas būs noderīgi, izstrādājot novada kultūras stratēģiju.  

A. Hermane iepazīstina ar pirmo uzdevumu – katram dalībniekam tiek izsniegtas lapiņas, uz 

kurām nepieciešams uzrakstīt trīs Mārupes novada kultūras dzīves pozitīvos aspektus un trīs 

negatīvos aspektus. Dalībnieki pilda uzdevumu. 

Kamēr tiek apkopoti rezultāti, A. Laķe iepazīstina ar iesaistīto pušu lomu pašvaldības 

kultūrpolitikas plānošanā, rādot prezentāciju. Stāsta par kultūrpolitikas veidošanas procesiem, 

iemesliem, kādēļ plānošanas dokumenti ir nepieciešami un svarīgi, uzsverot, ka to izstrādē būtiski ir 

iesaistīt vairākas iesaistītās puses, plānošanas dokumentu saturu un nepieciešamajiem resursiem 

dokumentu izstrādē. 

 

Diskusijā piedalās I. Krēmere un A. Laķe. 

Tiek diskutēts par plānošanas dokumentu nozīmi Mārupes novadā, uzsverot, ka tos ir būtiski 

izstrādāt visās jomās, tādējādi pamatojot konkrētu lēmumu un darbību īstenošanu nākotnē 

attiecīgajās jomās.  

 

A. Hermane iepazīstina ar SVID analīzes rezultātiem.  

Stiprās puses – daudzveidīgs pasākumu piedāvājums, pasākumi dažādām mērķauditorijām, liels 

aktīvo amatierkolektīvu skaits, pašvaldības atvēlētie līdzekļi kultūras jomai, laba sadarbība ar 

vietējiem uzņēmējiem, aktīvi iedzīvotāji, reklāmu esamība.  

Iespējas – starptautiska mēroga pasākumi, Švarcenieku muižas esamība, Dziesmu un deju svētku 

tradīcijas.  

Vājās puses – infrastruktūra (muzeju, bibliotēku, estrāžu un citu publisku vietu trūkums, kurās 

rīkot kultūras pasākumus), radoša kvartāla neesamība, pasākumu nesaskaņotība, dārgas pasākumu 

biļetes atsevišķām auditorijas grupām, transporta problēmas, lai nokļūtu uz pasākumiem. 

Draudi – sadalīts novads (grūti nokļūt uz bibliotēkām citās novada vietās), lielas pasākumu 

izmaksas, pasākumu pārsātinājums.  

 

Diskusijā piedalās A. Laķe, A. Hermane un I. Krēmere. 

Tiek jautāts par rīcības virzieniem iepriekšējā kultūras jomas plānošanas dokumentā, uz ko tiek 

atbildēts, ka tā bija pārvaldība, infrastruktūra un pasākumi. Tiek minēts, ka plānā minētās aktivitātes 

laika gaitā ir īstenojušās. Piemin, ka izstrādājot jauno plānošanas dokumentu, ir nepieciešams veikt 

iepriekš esošā dokumenta izvērtējumu.  
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3) Mārupes novada kultūras piedāvājuma un pieejamības pašnovērtējums (diskusija). 

Dalībnieki tiek sadalīti divās grupās. Katrai grupai tiek izsniegtas darba lapas, kurās 

nepieciešams minēt, kādām kultūras norisēm noteikti būtu jābūt Mārupes novada kultūras dzīves 

piedāvājumā. 

 

Ideju apkopojums. 

1. grupas (M. Roze, G. Lielkāja, R. Janeks, M. Jakunovs, E. Brigmane) idejas – Mārupes 

novada novadpētniecības muzejs, Mārupes novada stāsta izveide un ievērības cienīga objekta jeb 

“enkurobjekta” esamība, kas piesaistītu tūristus un citus novada apmeklētājus, pulcēšanās vieta 

pensionāriem, kurā organizēt sanāksmes, kā arī transformējamas būves izveide, kuru būtu iespējams 

pielāgot dažādu pasākumu organizēšanai. 

2. grupas (A. Vigule, I. Krēmere, J. Sveženceva un P. Vēvere) idejas – radošo kvartālu 

izveide, saulrietu koncertu organizēšana, mūsdienīgas bibliotēkas esamība, kad reizē būtu arī kā 

tūrisma piesaistes objekts, kā arī mazo Mārupītes dziesmu un deju svētku izveide. 

 

Sēdes dalībniekiem tiek lūgts sniegt viedokli par to, kādas darbības katrs varētu īstenot, lai 

virzītos tuvāk iepriekš minētajām idejām. Tiek minētas tādas idejas kā ideju iesniegšana Līdzdalības 

budžetā, kas šogad norisināsies vēl līdz 31. maijam, tādējādi ar pašvaldības palīdzību īstenojot 

sabiedrības ierosinātas idejas, vēsturiskas informācijas apkopošana, veidojot arhīvu, apzināt idejas 

Mārupes novada stāstam, teritorijas apzināšana radošo kvartālu izveidei, kā arī apzināt iedzīvotāju 

vajadzības pēc mūsdienīgas bibliotēkas Mārupes centrā. 

 

SĒDI BEIDZ: plkst. 20:00 

 

 

PIELIKUMI:  

1. Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sēdes apmeklējuma parakstu lapa. 

 

 

 

Protokolēja:  

Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras  

tūrisma speciāliste            P. Vēvere 

 

 

Padomes priekšsēdētāja:  

Biedrības “Pierīgas tūrisma asociācija” pārstāve               E. Brigmane 
 

 

 

 

 

 

 

 
 


